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Javier Mascherano JUGADOR DEL FC BARCELONA

MARTINO · Valora positivament l’elecció de Tata per substituir Vilanova
i creu que amb el seu compatriota l’equip podrà recuperar pràctiques que
havia deixat de fer EIX · Admet la falta d’efectius a l’eix de la defensa i
afirma que ell ha pogut jugar-hi perquè ha tingut al costat Piqué i Puyol

“És normal
que es busqui
un central. Jo
hi jugo, però
no ho sóc”

avier Mascherano (San
Lorenzo, Argentina, 8
de juny del 1984) com-
pleix la seva quarta tem-
porada al Barça i ho fa

amb la mateixa ambició que
quan hi va arribar procedent
del Liverpool. Vol guanyar tí-
tols. Diu que va superant a poc a
poc la renúncia obligada de Tito
Vilanova al càrrec i està segur
que el club ha encertat amb la
contractació de Tata Martino. I
també amb la de Neymar. Ell
continuarà jugant on li digui
l’entrenador. Diu que no és cen-
tral, però que hi haurà de jugar.

Aquesta temporada no ha co-
mençat de manera gaire nor-
mal, amb un obligat canvi d’en-
trenador.
Hi ha hagut canvis de manera
sobtada i no és la millor manera
de començar, és cert. Veníem
per fer una cosa i l’hem hagut
de canviar per les circumstàn-
cies. Però amb la temporada ja
començada hauria estat encara
més difícil perquè tot canvi ne-
cessita un temps perquè funcio-
ni. Ara estem a temps d’adap-
tar-nos a un nou entrenador.

Han superat l’absència de Tito?
Esportivament l’hem de supe-
rar perquè som empleats d’un
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club i hem de seguir treballant i
exercint la nostra professió. Pel
que fa al tema personal, un pen-
sa com de difícil ha de ser
aquesta situació per a Tito. I no
només pensant en el terreny de
la salut, que és el més impor-
tant. Ell ha lluitat tota la seva vi-
da per un somni, ser entrena-
dor del Barça, i quan ho ha
aconseguit no n’ha pogut gau-
dir. Només va poder estar tres o
quatre mesos dirigint l’equip.
Va guanyar la lliga i no la va po-
der gaudir com es mereixia.

Li ha semblat bona l’elecció de
Tata Martino per substituir-lo?
És intel·ligent, té experiència.
No és gaire conegut a Europa,
però als clubs on ha estat sem-
pre ha deixat empremta. Espe-
rem que ho faci també aquí. No
és fàcil dirigir el Barça, perquè
tot el món t’observa. Ha estat
molt clar amb nosaltres. Sap
que no s’han de tocar gaires co-
ses, però té molt clar quines són
les que s’han de millorar. No de-
mana coses estranyes. Demana
coses que hem fet i que per di-
verses circumstàncies vam dei-
xar de fer.

I per què es van deixar de fer?
Vaig parlar amb Tito abans que
deixés el càrrec i em va comen-
tar que aquest any volia treba-
llar més al camp perquè la ma-
laltia no li havia deixat fer les

coses com ell hauria volgut. Ell
no hi era. Jordi Roura va fer una
feina molt bona, però quan falta
l’entrenador es nota. Com en
qualsevol lloc quan falta el cap.
Tito volia fer més treball de
camp. Ell n’era conscient per-
què el joc és això, recordar els
conceptes. Un els pot saber, pe-
rò sempre va bé que te’ls recor-
din.

Martino és del Newell’s i vostè,
del Rosario Central. Es porten
bé?
Quan jugues a futbol professio-
nal et marxa una mica l’aficio-
nat que eres abans. Sé què sig-
nifica Gerardo per als aficionats
de Newell’s, però a mi no m’im-
porta reconèixer que Newell’s
era l’equip que més bé jugava de
l’Argentina, perquè quan fas
una anàlisi l’has de fer amb els
ulls i no amb el cor.

Vostè ha estat dirigit per Mar-
celo Bielsa. S’assemblen?
Molt. En els conceptes, en la
manera de veure el futbol, en la
manera de viure’l, en l’energia
que posen en els entrenaments.
Marcelo és un entrenador que
és molt difícil de comparar amb
un altre per la seva manera de
ser, però Gerardo té moltes co-
ses d’ell.

El Barça té una determinada
manera de jugar, l’ADN, que es

diu a Barcelona. Martino té
aquest ADN?
No tinc gaire clar què és l’ADN
Barça perquè el futbol és un de
sol, tot i que es pot jugar de ma-
neres diferents. El que passa és
que amb la qualitat i el tipus de
jugadors que té el Barça, només
podem jugar d’una manera. El
Barça no pot ser un equip físic
perquè no té jugadors per ser-
ho, no pot jugar sempre al con-
traatac perquè els futbolistes
del mig s’avorririen si no tin-
guessin la pilota. Aquest equip
només té una manera de jugar
que és passar la pilota al com-
pany, tenir la possessió, buscar
sempre la porteria rival. Els

conceptes que estem treballant
amb Gerardo són molt sem-
blants als que treballàvem amb
Pep i després amb Tito. No ha
canviat la nostra manera de
pressionar, per exemple. El que
hem de fer és pressionar amb la
intensitat amb què ho fèiem
abans, però la manera de pres-
sionar és la mateixa.

Martino ha dit que aquí ja el
veu com a central.
No ho sé. Em limito a entrenar-
me i que el tècnic decideixi en
quina posició he de jugar. La
realitat és que dels tres anys
que fa que sóc al Barça, dos i
mig els he jugat de central, per

Javier Mascherano
creu que Tata Martino té
experiència i prestigi per
dirigir el Barça ■ EFE

❝És trist. Tito ha lluitat
tota la vida per ser
entrenador del
Barça i quan ho ha
aconseguit, no n’ha
pogut gaudir

❝ És normal que l’any
passat es deixessin
de fer coses, sempre
passa quan falta
el cap, com en
qualsevol altre lloc
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